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PURA: “VANNOMRÅDE BUNNEFJORDEN MED 
ÅRUNGEN - OG GJERSJØVASSDRAGET” 
 
  Møtegruppe: Temagruppe Landbruk 

 
Til stede: Erik Wetlesen, Ås landbrukslag – EW 

Jan Ivar Tjernæs, Kråkstad og Ski bondelag - JIT   
Øyvind Akselsen, Norsk Landbruksrådgiving - ØA 
Maia Solberg Økland, Statsforvalteren – MSØ 
Bård Kollerud, Follo landbrukskontor – BK 
Anita Borge, vannområdeleder PURA – AB 
Arne Ivar Sletnes, Follo landbrukskontor – AIS 

Forfall:  
 

Tor-Egil Holm, Nordre Follo kommune - TEH 
Tore Krogstad, NMBU – TK 
 

Møteleder:  
Møtested:                 

AIS 
Follo landbrukskontor 

Møtetid: Torsdag 28. september 2023 kl. 09.00 – 12.00 

Neste møte: 
 

Tirsdag 5. mars 2024 kl. 09.00-12.00 

Referent: AIS 

 

Sak 
nr. 

Tema Vedtak / oppfølging Ansvar-
lig 

1 Referat fra møte 
25.05.2023 

Godkjent uten endringer. 
Referatet legges ut på https://pura.no/ 

AB 

2 PURA-seminar 28. 
november 2023 – 
drøfte innhold i og 
bidragsytere til 
bolken 
«Landbruket og 
vannmiljøet» 

AB orienterte om PURA-seminaret og foreløpig program. 
Temagruppa er enige om at bolken «Landbruket og 
vannmiljøet» bør bestå av to innlegg:  

1. ny miljøteknologi og nye dyrkingsmetoder innen 
jordbruket 

2. bondens innsats for vannmiljøet 
 
Det skal legges opp slik at det blir relevant, nyttig og 
interessant for bønder og brukere av små og 
mellomstore eiendommer, det vil si personer som ikke 
har mulighet til å investere i kostbart utstyr og teknologi. 
 
Det første innlegget holdes av en presisjonsrådgiver i 
NLR. Peder Holm Løvstad er en aktuell kandidat. ØA  
klarerer dette internt. 
 

AB og 
AIS 

https://pura.no/
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Temagruppa er enige om at EW er en god kandidat til 
det andre innlegget. EW vurderer mulighetene og gir 
tilbakemelding i løpet kort tid.  

 

3 Miljørådgiving – 
informasjon om 
status og drøfting 
av framtidig 
aktivitet 

BK orienterte om status for miljørådgiving langs 
Storgrava og planer for framtidig aktivitet. Utfra 
forurensingssituasjonen og diskusjonen i forrige møte i 
temagruppa, mener PURA og Landbrukskontoret at 
rådgiving bør prioriteres til bønder og brukere langs 
Bølstadbekken, som renner ut i Årungen. Temagruppa 
gav sin tilslutning til dette. 
 

Landbrukskontoret har fått tilsagn om midler til 
miljørådgiving fra Klima- og miljøprogrammet 
(Statsforvalteren i Oslo og Viken). For å utløse disse 
midlene må arbeidet være utført innen 1. mars 2024. 
PURA har søkt Fylkeskommunen om midler til rådgiving. 
Dersom Fylkeskommunen gir tilsagn, er dette midler 
som må benyttes i løpet av 2023.  
 

Det er behov for en ny rådgiver. EW ble forespurt. Han 
trenger litt tid på å vurdere om han har mulighet til å ta 
på seg dette. 
 

Landbrukskontoret og PURA vurderer om det er mulig å 
starte ny rådgiving i løpet av høsten. 

BK 

4 Jord- og fosfortap 
fra 
jordbruksarealer, 
modellen Agricat 
og resultater fra 
2022  

AB orienterte kort om PURAs bruk av Agricat-modellen, 
som har gitt oss et forurensningsregnskap for 
landbrukstilførsler over mange år.  
Sigrun H. Kværnø, NIBIO, orienterte om modellen og 
resultatene fra de siste beregningene. Presentasjonen 
legges ved referatet. 

 
 
 
 
 
 

5 Nytt fra 
Statsforvalteren 

- Saksbehandlerrundskriv miljøkrav ligger ute 
(første versjon) 

- Saksbehandlerrundskriv regionalt miljøtilskudd 
foreligger  

- Statsforvalteren planlegger webinarserie om 
nydyrking: 22./23. november, 23./24./25. januar, 
6. mars. Hovedtema: Vann/avrenning, 
konsekvensutredning, 
masser/deponering/byggesak 

- Kommunesamling holdes 7. og 8. februar - hold 
av dagen 

- Prosessen med å innføre regionale miljøkrav i 
Buskerud + Hadeland pågår. Det er gjennomført 
dialogmøter med vannområdene og næringa. 
Forskriften kommer på høring i løpet av høsten. 
Planlagt ikrafttredelse er 01.01.2024 (i praksis 
høsten 2024). 

MSØ 

6 Orienteringer  AB orienterte om arbeid med erosjonssikring langs 
Storgrava, resultater fra utvidet overvåking i 
Skuterudbekken/Rustadbekken, og vedlikehold av 
erosjonssikring langs Skibekken. 
 

AB 

7 Eventuelt 
 

AB orienterte om resultatet av årets sesong med 
reguleringsfiske i Østensjøvann. 

 

 


